
ZLATENIČNA OBOLENJA
V RAKOVI JELŠI

Dosledno ukrepati in
preprečevati

O pojavih z oboienji za zlatenico smo v našem
glasilu pisali že prd časom. Širša infromacija pa
je bila podana tudi izvršnemu svetu.

Samo obolenje se je pričelo širiti iz Rakove
Jelše v VVO Sonje Vidmar, za (em na osnovni
šoli Franca Leskoška in X. SNOUB Ljubljanski,
registirano pa je bilo tudi na srednji kemijski šoli
in v občini Center. Skupno je obolelo 15 predšol-
skih in 14 šolskih otrok ter 8 odraslih. Slednji
podatek pa najbrže ni točen, saj za odrasle ose-
be, ki slanujejo ali se zdravijo izven občine,
Zdravstveni dom Vič, ki je pripravil to informa-
cijo, nima podatkov. Največ primerov izvirs iz
področja Rakove Jelše in njene okolice. Tamkaj-
Inji prebivalci pa kot vemo dnevno migrirajo na
delo in v šole po vsej Ljubljani in njeni okolici.
Znano je, da je v tem predelu mnogo zasilnih
bivališč in da so higienske razmere slabe: neure-
jene sanitarije, vodovod ni napeljan v hiše, bival-
ni prostori so natrpani. Vse to pogojuje širjenje
bolezni predvsem pa nalezljivih črevesnih bolez-
ni. Sama zlatenica je značilno obolenje komunal-
ne onesnaženosti in pomanjkljive osebne higiene.
če prebivalcem nisla zagotovljeni neoporečna
pitna voda in higienski odtok odpadkov. Pravilo-
ma ni možno izboljšati higienskega režima življe-
nja. Bolezen sama je nale/ljiva, pri otroci poteka
blago in nenevarno, pri odraslih pa težje in
dolgotrajnejše. V epidemični pojavnosti se pred-
stavlja tudi ekonomske posledice za družbeno
skupnost.

Kaj storiti za preprečitev? Zdravstveni dom je
predložil vrsto ukrepov, katerim so jih člani'
izvršnega sveta dodali še nekaj. Pred tem pa
velja zapisati ugotovitev, da je to žarišče potreb-
no obravnavati z drugačnega zornega kota, saj
Rakova Jelša ne predstavlja samo problema

občine, ampak je to Ijubljanski problem, kar
potrjuje že podatek, da so bila v preteklih letih
od štirih nalezljivih epidemčnih bolezni žarišča
prav na področju Rakove Jelše.

In kako v prihodnje? Viški zdravstveni dom
mora redno prijavljati novo obolele, nadaljevati
pa je potrebno z zdravstveno vzgojnim delom v
VVO, osnovnih šolah in s posamezniki. Izvršni
svet poziva vse šole srednjega usmerjenega izo-
braževanja (sedaj na Aškerčevi), da pristopijo k
zagotavljanju osnovnh higienskih pogojev, pri
čemer je občinski sekretarial za občo upravo in
proračun zadolžen, da prouči možnosti uporabe
sredstev rezervnega sklada za elementarne ne-
sreče za nujne posege v zagotavljanju higienskih
pogojev zlasti v srednjih šolah na Aškerčevi.
Občinska zdravstvena skupnost pa naj oblikuje
rezervni sklad za zatiranje nalezljivih bolezni.
Izvršni svet je zahteval in priporočil:

— da zaradi preprečevanja nekontroliranega
naseljevanja na določenih območjih Mestni se-
kretariat za notranje zadeve ne izdaja stalnih oz.
začasnih bivališč zgolj na osnovi ocene delavca
(zlasti za območja, ki so znana kot barakarska
odnosno črne gradnje).

- od uprave mestnih inšpekcijskih služb, da
poostri nadzor nad novimi črnimi gradnjami in
da v celoti upoštevajo in spoštujejo že sprejeti
sklep izvršnega sveta (november 1984 - pre-
prečiti sleherno novo začeto črno gradnjo) •

— mestna sanitarna inšpekcija pa naj prouči,
katera so tista območja, kjer so sanitarni pogoji
pereči in temu primerno ukrepa

- prav tako pa naj mestne inšpekcijske službe
organizirajo razgovor z vsemi pristojnimi dejav-
niki o dolgoročnejši sanaciji takih objektov ozi-
roma ugotavljanja miniraalnih pogojev bivanja.


